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BR.0002.5.(35).2023 

Protokół Nr XXXV/2023 

z sesji Rady Powiatu Hajnowskiego 

w dniu 27 kwietnia 2023 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Hajnówce ( ul. A.Zina 1) 

(początek sesji - godz. 13:00, koniec - godz. 14:42) 

 Do punktu 1 – go: 

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Powiatu Hajnowskiego 

Eugeniusz Saczko. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Otwieram XXXV sesję Rady Powiatu 

Hajnowskiego. Witam serdecznie Pana Starostę Andrzeja Skiepko. Witam Panią Wicestarostę 

Joannę Kojło, witam radnych Powiatu Hajnowskiego. Bardzo serdecznie witam gości 

obecnych na dzisiejszej sesji. Witam Panią Jolantę Prusinowską, Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie. Witam Panią Danutę Ługowoj, Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów. Witam serdecznie Panią Agnieszkę Andrejuk, Dyrektora Środowiskowego 

Domu Samopomocy. Witam Panią Iwonę Romańczuk, Kierownika Warsztatów Terapii 

Zajęciowej w Hajnówce. Witam Panią Raisę Dawidziuk, Dyrektora Domu Pomocy 

Społecznej w Białowieży. Witam bardzo serdecznie Pana Marka Roszczenko Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Hajnówce. Witam serdecznie Pana Mikołaja Janowskiego, 

radnego Sejmiku Województwa Podlaskiego i dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w 

Hajnówce. Witam bardzo serdecznie naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego w 

Hajnówce. Witam wszystkich pozostałych gości obecnych na sali podczas dzisiejszej sesji.  

Za pośrednictwem telewizji witam serdecznie wszystkich mieszkańców Powiatu 

Hajnowskiego. Nasze obrady są transmitowane na żywo i są udostępniane. Transmisja jest 

udostępniona na stronie internetowej Powiatu Hajnowskiego.  

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w sesji uczestniczy 16 radnych (r. 

Mirosław Romaniuk był nieobecny)  co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować 

i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2-go: 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 

drugiego porządku obrad, a mianowicie przedstawienie porządku obrad XXXV sesji Rady 

Powiatu Hajnowskiego. Otrzymałem informację, że jest wniosek Zarządu Powiatu oraz 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o uzupełnienie obrad w punkcie 11, w punkcie 

dotyczącym podejmowania uchwał. Bardzo proszę Pana Starostę o przedstawienie wniosku.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panowie Przewodniczący, Szanowna Rado, 

Szanowni Państwo, w imieniu Zarządu Powiatu wnioskuję o uzupełnienie porządku obrad 

dzisiejszej sesji o przyjęcie uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia 

rodzinom zastępczym zawodowym oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka. Rada Powiatu 

Hajnowskiego w dniu 29 kwietnia 2021r. przyjęła program realizacji rozwoju pieczy 

zastępczej w powiecie hajnowskim i wtedy ustaliła kwoty wynagrodzenia, właśnie te o 

których dzisiaj jest mowa. Proponujemy, aby zwiększyć kwotę wynagrodzenia z kwoty 4800 

zł do 5500 zł, netto wychodzi to ok. 500 zł miesięcznie więcej. Oczywiście zmiany są 

podyktowane sytuacją związaną z inflacją, z dużo większymi kosztami utrzymania 

rodzinnych domów dziecka, czy tych prowadzonych przez rodziny zawodowe. Dlatego też w 

konsultacji z Panią dyrektor PCPR postanowiliśmy, aby wprowadzić to na obrady 

dzisiejszego Zarządu, co zrobiliśmy, Zarząd przyjął wniosek, aby rozszerzyć ten punkt, o 
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którym mówię. Jeżeli będą potrzebne bardziej szczegółowe informacje to już w punkcie, 

kiedy będziemy rozpatrywać. Natomiast teraz proszę Wysoką Radę o wprowadzenie tego 

dodatkowego punktu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Drugi wniosek o uzupełnienie 

obrad ma Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Rybak: Wniosek 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o uzupełnienie porządku obrad XXXV sesji Rady 

Powiatu w dniu 27 kwietnia 2023r. Na podstawie § 18 ust. 6 pkt 2 w związku z § 25 ust.1 pkt 

7 statutu powiatu hajnowskiego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zgłasza wniosek o 

uzupełnienie porządku obrad o przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w 

interesie publicznym w przedmiocie przystąpienia do sojuszu pokojowego i w sprawie 

potwierdzenia sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo. Petycja była 

rozpatrywana na posiedzeniu Komisji i w związku z tym występujemy z takim wnioskiem o 

rozszerzenie porządku obrad o rozpatrzenie właśnie tej petycji. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Ponieważ mamy wnioski 

Zarządu i Komisji musimy je przegłosować w punkcie 11.5. uchwała w sprawie podniesienia 

wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym oraz prowadzącym rodzinne 

domy dziecka. Bardzo proszę. Kto jest za przyjęciem wniosku Zarządu Powiatu w sprawie 

uzupełnienia porządku obrad proszę nacisnąć przycisk i podnieść rękę, kto się wstrzymał? kto 

jest przeciw? "Za" głosowało szesnastu radnych, jednogłośnie. 
Rozkład głosów 

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przegłosujemy teraz wniosek 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o uzupełnienie porządku obrad XXXV sesji Rady 

Powiatu o przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w interesie publicznym 

w przedmiocie przystąpienia do sojuszu pokojowego i w sprawie potwierdzenia sprzeciwu na 

połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo. Kto jest za przyjęciem wniosku Zarządu 

Powiatu w sprawie uzupełnienia porządku obrad proszę nacisnąć przycisk i podnieść rękę, kto 

się wstrzymał, kto jest przeciw? "Za" głosowało szesnastu radnych, jednogłośnie. 

 
Rozkład głosów 

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr    
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Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 

jakieś inne propozycje do porządku obrad? Nie widzę związku z tym, ponieważ są zmiany, to 

pozwolę sobie odczytać porządek dzisiejszej sesji.  

Porządek obrad: 
 

 

1. Otwarcie XXXV sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Powiatu. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań. 

5. Informacja o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Hajnówce za 

2022r. 

7. Informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy oraz o przeciwdziałaniu bezrobociu z 

uwzględnieniem zadań realizowanych przez Powiatową Radę Rynku Pracy. 

8. Informacja o realizacji zadań powiatowych wynikających z ustawy o pomocy 

społecznej z uwzględnieniem działalności Domu Pomocy Społecznej w Białowieży, 

Domu Dziecka w Białowieży, Środowiskowego Domu Samopomocy, Warsztatu 

Terapii Zajęciowej i Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 

9. Ocena zasobów pomocy społecznej na terenie powiatu. 

10. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022r. 

11. Powzięcie uchwał w sprawie: 

11.1. zmian w budżecie na 2023r; 

11.2. zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Hajnowskiego na lata 2023- 

2034; 

11.3. rozpatrzenia petycji w sprawie zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej 

transplantacji wśród lokalnej społeczności; 

11.4. wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego opracowania i wdrożenia 

strategii IIT Partnerstwa Południowo – Wschodniego Podlasia. 

11.5. podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym oraz 

prowadzącym rodzinne domy dziecka; 
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11.6. rozpatrzenia petycji złożonej w interesie publicznym w przedmiocie przystąpienia 

do Sojuszu Pokojowego i w sprawie potwierdzenia sprzeciwu na połączenie Polski i 

Ukrainy w jedno państwo. 

12. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.   

 

Ponieważ mamy poprawki w porządku obrad, w związku z tym musimy porządek 

obrad przegłosować. Bardzo proszę o przygotowanie głosowania. Proszę nacisnąć przycisk i 

podnieść rękę, kto jest „za”, kto się wstrzymał, kto jest przeciw? "Za" głosowało szesnastu 

radnych, jednogłośnie. 
Rozkład głosów 

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Porządek obrad XXXV sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie (16 głosów „za”). 

  

Do punktu 3-go: 

 Protokół z XXXIV sesji został radnym udostępniony i żadnych uwag do protokołu nie 

zgłoszono. 

 W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z XXXIV sesji Rady Powiatu. 
Rozkład głosów 

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  
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Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

 

 Protokół z XXXIV sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie (16 głosów „za”). 

 

Do punktu 4-go: 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 4 

porządku obrad, informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i 

zapytań. W okresie od ostatniej sesji Rady Powiatu zostały złożone następujące interpelacje:  

- radny Mateusz Gutowski ( 01.03.2023r.) – zapytanie w sprawie remontu drogi powiatowej 

Nr 481651B ( Zastawa – Pogorzelce-Teremiski-Budy-Zwierzyniec – stacja kolejowa 

Czerlonka). 

- radny Mateusz Gutowski ( 01.03.2023r.) – interpelacja w sprawie rozważenia możliwości 

ustawienia znaku ograniczenia prędkości do 40 lub 30 km/h na terenie miejscowości Budy. 

Treść interpelacji oraz udzielonych odpowiedzi podana została do publicznej 

wiadomości poprzez publikację w Biuletynie Informacji Publicznej i wywieszenie na tablicy 

informacyjnej w Starostwie Powiatowym. Treść interpelacji oraz odpowiedzi zostały 

przesłane drogą elektroniczną wszystkim radnym. Czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby zabrać 

głos w tym punkcie? Nie widzę.  

 Radni uwag i pytań nie zgłosili. 

Informacja dotycząca zgłoszonych interpelacji i zapytań została przez Radę przyjęta. 

Do punktu 5-go: 

 Przewodniczący Rady Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 5 porządku 

obrad, informacja o pracy zarządu w okresie międzysesyjnym. Informacja do radnych została 

przesłana plus dzisiaj jeszcze odbył się Zarząd i proszę Pana Starostę o przedstawienie 

informacji o dzisiejszym posiedzeniu. 

  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w dniu 

dzisiejszym odbyło się posiedzenie Zarządu. Mieliśmy dwa wnioski o uzupełnienie porządku 

obrad sesji. Również została przedstawiona autokorekta Zarządu Powiatu do projektu 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie na 2023r. Podjęliśmy również uchwały 

w sprawie zmian w budżecie na 2023r., przyjęcia sprawozdania finansowego za rok 2022, 

upoważniliśmy Pana Bogdana Nowickiego, pełniącego obowiązki dyrektora I LO do 

podpisywania i rozliczenia umowy z Politechniką Białostocką w zakresie realizacji projektu 

„Nastoletni naukowiec”, powołaliśmy również Komisję Konkursową w celu przeprowadzenia 

konkursu oraz wyłonienia kandydata na stanowisko dyrektora Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej.  W wolnych wnioskach wrócił temat ponownie szkód, które wyrządzają 

zwierzęta na posesjach mieszkańców, jak również w posiadłościach naszych rolników, tutaj 

chodzi przede wszystkim o szkody żubrów, jak również ataki wilków, które niestety wkradają 

się na posesje mieszkańców i niestety pozbawiają życia chociażby piesków. 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu okresie międzysesyjnym została przez Radę 

przyjęta. 

Do punktu 6-go: 
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Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 6. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Hajnówce za 2022 

rok.  

Rzecznik Praw Konsumenta Danuta Ługowoj: Dzień dobry Państwu. Panie 

Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo, sprawozdanie z działalności Rzecznika 

otrzymaliście Państwo w materiałach, więc nie będę się do tego odnosiła, tam są szczegółowe 

tabele, które odzwierciedlają moją pracę za ubiegły rok. Natomiast chciałabym Państwa 

zapoznać z tego miejsca o zmianach jakie zaszły w prawie konsumenckim od tego roku. 

Ustawa o prawach konsumenta wprowadza nowy termin zamiast rękojmi, od tego roku nie 

ma rękojmi, jest tylko niezgodność towaru z umową, więc tylko w ten sposób będziemy 

mogli zareklamować towar. Drugą sprawą jest to, że będziemy musieli w pierwszej kolejności 

skorzystać z reklamacji naprawy lub wymiany towaru na nowy, natomiast nie możemy od 

razu żądać zwrotu gotówki, czyli rozwiązania umowy. Następną sprawą jest w ustawie o 

nieuczciwych praktykach rynkowych wprowadzono zakaz przyjmowania płatności przed 

upływem terminu na odstąpienie od umowy. Czyli na tych pokazach, które mamy w Domach 

Kultury, czy restauracjach jest tak, że firma, która przyjeżdżała do tej pory nawiązywała z 

konsumentem umowę i od razu dawała do podpisu, że konsument rezygnuje z prawa 

odstąpienia w ciągu 14 dni od umowy. W tej chwili jest wprowadzony zakaz i taka umowa 

będzie z mocy prawa nieważna. W ustawie o cenach towarów i usług też mamy zmianę, 

ponieważ przedsiębiorca każdorazowo musi nas informować o obniżeniu ceny towaru lub 

usługi, jest to obowiązek podawania obok ceny obecnej, ceny sprzed 30 dni. Jeszcze jedna 

ważna rzecz, że wydłuża się czas do 30 dni na odstąpienie od umowy zawartej podczas 

nieumówionej wizyty w domu konsumenta lub wycieczki, w takim przypadku ta umowa jest 

nieważna, natomiast ważne są dalej 14-dniowe odstąpienia od umowy na pokazach. Jest to 

najważniejszych parę rzeczy, które zostały wprowadzone. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: To bardzo dobrze, że dotarło to 

do konsumentów i będziemy na pewno będziemy z tego korzystali. 

Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

 Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów. 

Do punktu 7-go: 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy w takim razie do 

kolejnego punktu porządku obrad. Punkt 7 informacja o sytuacji na lokalnym rynku pracy 

oraz o przeciwdziałaniu bezrobociu z uwzględnieniem zadań realizowanych przez Powiatową 

Radę Rynku Pracy. Informację przedłożył Radzie Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan 

Marek Roszczenko, w związku z tym poproszę Pana Dyrektora o krótkie przedstawienie 

informacji. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Marek Roszczenko: Panowie Przewodniczący, 

Panie Starosto, Szanowni radni. Jeżeli chodzi o sytuację na lokalnym rynku pracy ona 

pozostaje od kilku lat na niezmiennym poziomie. W Urzędzie Pracy na koniec 2022r. było 

zarejestrowanych 1179 osób, o 7 osób mniej niż w grudniu 2021r. Natomiast na koniec 

marca 2023r.liczba zarejestrowanych bezrobotnych wynosi 1123 osoby, czyli spada. Jeżeli 

chodzi o gminy, to w mieście Hajnówka jest zarejestrowanych najwięcej osób bezrobotnych 

– 538, najmniej w gminie Dubicze Cerkiewne – 37 i gminie Czyże – 44. W całym 2022r. 

zarejestrowaliśmy 1466 osób, o 131 osób więcej niż w roku 2021, z tego 310 osób 

zarejestrowało się po raz pierwszy. Odpływ bezrobocia wynosił 1473 osoby, z tego 826 

podjęło pracę. W ramach instrumentu rynku pracy zaktywizowaliśmy w ramach prac 
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interwencyjnych 121 osób bezrobotnych, w ramach robót publicznych 107 osób, dotacje na 

rozpoczęcie działalności gospodarczej – 17 osób, refundacja kosztów utworzenia stanowiska 

pracy przez pracodawcę – 13 osób, były 3 bony na zasiedlenie. W stażach uczestniczyło 164 

osoby i z prac społecznie – użytecznych skorzystało 55 osób. W imieniu starosty wydano 

3602 decyzje, 1801 zaświadczeń, 480 informacji PIT 11. Urząd był partnerem w dwóch 

projektach pilotażowych, gdzie liderem był Wojewódzki Urząd Pracy. Pierwszy projekt to 

był staże rekrutacyjne i kierowaliśmy osoby na 2 tygodniowe staże, gdzie pracodawca mógł 

zobaczyć jak dana osoba wykonuje swoje obowiązki na danym stanowisku pracy z tych staży 

skorzystało 20 osób, z czego 6 osób podjęło pracę w ramach prac interwencyjnych. Drugim 

projektem był projekt e-doradca zawodowy, to były usługi doradcze prowadzone on-line i w 

ramach tego projektu udzielono 33 porady indywidualne. W związku z konfliktem zbrojnym 

i możliwością rejestracji obywateli Ukrainy w Urzędach Pracy w 2022r. zarejestrowało się 

31 osób, w większości kobiety. W ramach aktywizacji tych osób 13 osób podjęło staż, 4 

osoby podjęło pracę interwencyjną. Pracodawcy też mogli zatrudniać obywateli Ukrainy bez 

naszej informacji, informując nas przez stronę internetową o powierzeniu pracy obywatelom 

Ukrainy.  

 Radni pytań i uwag nie zgłosili. 

 Rada Powiatu przyjęła informację o sytuacji na lokalnym rynku pracy oraz o 

przeciwdziałaniu bezrobociu z uwzględnieniem zadań realizowanych przez Powiatową Radę 

Rynku Pracy. 

 

 Do punktu 8-go: 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 8 

porządku obrad. Informacja o realizacji zadań powiatowych wynikających z ustawy o 

pomocy społecznej, z uwzględnieniem działalności Domu Pomocy Społecznej w Białowieży, 

Domu Dziecka w Białowieży, Środowiskowego Domu Samopomocy w Hajnówce, Warsztatu 

Terapii Zajęciowej w Hajnówce i Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Hajnówce. 

Dyrektor PCPR Jolanta Prusinowska: Szanowni Panowie Przewodniczący, Panie 

Starosto, Wysoka Rado, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Hajnówce zajmuje się 

zadaniami, które realizowane są zgodnie z ustawą o pomocy społecznej, ale także kolejnymi 

ustawami o rehabilitacji zawodowej, społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych, 

ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, a także ustawy o wspieraniu rodziny i 

systemie pieczy zastępczej. Ustawa o pomocy społecznej nakłada na nas zadania, które 

realizujemy wspólnie z naszymi jednostkami. My jako reprezentanci Pana Starosty czy też 

Zarządu wydajemy decyzje umieszczające osoby w DPS, czy kierujemy osoby do ŚDS, a 

także akceptujemy osoby kierowane do WTZ. Naszym zadaniem też jest wspieranie osób ze 

szczególnymi potrzebami polegające na informowaniu tych osób o przysługujących im 

prawach i uprawnieniach. Ustawa o pomocy społecznej mówi jeszcze o wspieraniu osób, 

które opuszczają placówki, ale takie jak młodzieżowe ośrodki wychowawcze, zakłady 

poprawcze. W ubiegłym roku były takie osoby czy osoby, które korzystały z pomocy na 

kontynuowanie nauki, z pomocy na usamodzielnienie, a także z pomocy na 

zagospodarowanie w formie rzeczowej. Kolejną ustawą, która jest realizowana przez nas to 

ustawa o rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. Zgodnie z uchwałą 

Rady Powiatu realizujemy zadania finansowane przez Zarząd PFRON. W Ubiegłym roku 

wysokość świadczeń, które były przekazywane, najwięcej środków było wydanych na 

dofinansowanie do zakupu przedmiotów ortopedycznych i środków pomocniczych osób z 

niepełnosprawnością, ale także na dofinansowanie na funkcjonowanie WTZ. Oprócz ustawy o 

rehabilitacji, która mówi o konkretnych pieniądzach na wsparcie finansowe, pracujemy też w 

Zespole ds. Orzekania o niepełnosprawności. W ubiegłym roku nasz Zespół wydał 1605 
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orzeczeń, w tym 133 orzeczenia były wydane dzieciom do 16 r.ż. Wydano kilkaset 

legitymacji i kilkaset kart parkingowych. Kolejną ważną ustawą jest ustawa o wspieraniu 

rodziny i systemie pieczy zastępczej. Na naszym terenie na koniec roku 2022 funkcjonowało 

46 form rodzinnej pieczy zastępczej. Są rodzinne domy dziecka, w tym dwa prowadzone 

przez osoby z naszego powiatu i jedna rodzina zawodowa. Pozostałe to są rodziny 

niezawodowe i najwięcej rodzin spokrewnionych, które to stanowią zazwyczaj dziadkowie 

bądź rodzeństwo tych dzieci. Dzisiaj na sesji będzie poddana głosowaniu uchwała o 

podwyższeniu wynagrodzenia osobom prowadzącym rodzinne domy dziecka, to chciałabym 

powiedzieć, że nasze rodzinne domy dziecka na dzień obecny przebywa w nich 16 dzieci. W 

jednym jest 9 dzieci umieszczonych i wszystkie dzieci z naszego powiatu, w drugim 7 dzieci, 

w tym 2 dzieci już dorosłych przebywa z powiatu siemiatyckiego. Ogrom pracy, którą 

wkładają opiekunowie w pracę z dziećmi, ale też w pracę z rodziną biologiczną, praca często 

całodobowa, dlatego może od razu tutaj poproszę o pozytywne rozpatrzenie wniosku o 

podwyższenie im wynagrodzenia. Chciałabym zachęcić wszystkich Państwa i wszystkich 

mieszkańców naszego powiatu, którzy chcieliby spróbować i więcej dowiedzieć się na temat 

rodzinnej pieczy zastępczej zapraszamy do nas osoby, które chciałyby podzielić się swoją 

miłością, umiejętnością, zaradnością i zaopiekować się dziećmi, które trafiają do nas z takimi 

potrzebami. Nasze panie, które pracują z rodzinami zastępczymi, koordynatorzy rodzinnej 

pieczy zastępczej bardzo chętnie udziela informacji. Będziemy też promować naszą rodzinną 

pieczę zastępczą na naszej stronie internetowej, która powstała za zgodą Ministerstwa 

Rodziny. Także bardzo serdecznie zapraszam. 

Dyrektor Domu Pomocy Społecznej Raisa Dawidziuk: Szanowny Panie 

Przewodniczący, Szanowny Panie Starosto, Szanowna Rado, Szanowni Państwo, DPS jest 

Domem dla osób przewlekle somatycznie chorych i dla osób w podeszłym wieku. Posiadamy 

73 miejsca, na dzień dzisiejszy jest 68 mieszkańców, 5 miejsc mamy wolnych. Rok 2022 był 

szczególny dla nas, był dosyć trudny, posiadaliśmy wolne miejsca, było to min. 

spowodowane lokalizacją domu, stanem wyjątkowym, bliskością granicy, rodziny nie bardzo 

chciały umieszczać, często były zniechęcone tym, że musiały być legitymowane przez służby. 

Nasz Dom jest domem konkurencyjnym, ponieważ posiada jedną z mniejszych odpłatności z 

domów samorządowych w województwie podlaskim. Staramy się opiekować naszymi 

mieszkańcami na 6, świadczymy szeroki wachlarz usług, prowadzimy zajęcia rehabilitacyjne 

i terapeutyczne. Nasi mieszkańcy są jak najbardziej takimi ludźmi jak my wszyscy, są pełni 

praw publicznych, są pełni praw religijnych, na dzień dzisiejszy nasz Dom zamieszkuje 4 

koncesje religijne, nie ma żadnych problemów, nikt nikomu nie dokucza, wręcz razem 

wszyscy świętujemy. Pracujemy nad tym, żeby nasi mieszkańcy wyjeżdżali na zakupy, do 

lekarza, do sanatorium, w odwiedziny do rodzin. W roku 2022 łącznie zamieszkiwało w 

naszym Domu 87 osób, z tych 87 tylko 38 było z powiatu hajnowskiego. I tutaj korzystając z 

tego miejsca, chcę bardzo nisko się ukłonić do włodarzy gmin powiatu hajnowskiego, że nasz 

Dom jest jednostką organizacyjną powiatu hajnowskiego i bardzo proszę włodarzy, żeby 

zaufali nam i naszym usługom jakie świadczymy na rzecz drugiego człowieka i kierowali do 

nas swoich mieszkańców, a my będziemy bardzo zaszczyceni opiekować się waszymi 

mieszkańcami. W ramach własnych środków i własnego zatrudnienia remontujemy, 

malujemy, podklejamy, kupujemy to co jest potrzebne. W 2022r. konieczny był remont 

windy, generowało to oczywiście środki, zakup pompy do centralnego ogrzewania, co też 

dużo kosztowało. Niestety kotłownię mamy z 1996r. i w tym tygodniu kolejną pompę 

musieliśmy kupić. Mam nadzieję, że w tym roku nie będzie usterek i awarii i nie wydamy tak 

dużo pieniążków. Jako Dom byliśmy zaszczyceni, że Pani dyrektor PCPR kontrolowała nas w 

2022r., dobrym trafem nie mieliśmy żadnych usterek, protokół był na 5, dziękuję. W 

ubiegłym tygodniu mieliśmy też zaszczyt gościć kontrolę z Podlaskiego Urzędu 
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Wojewódzkiego, nie mamy jeszcze protokołu pisemnego, ale na zakończenie kontroli, 

kontrolujący określili, że Dom jest ładny, czysty, mieszkańcy są zadbani, mam nadzieję, że 

protokół będzie też korzystny dla nas. Zapraszam wszystkich, może Państwo wszystkim 

podpowiecie, są u nas jeszcze wolne miejsca, zapraszam ludzi dobrej woli nawet do wsparcia 

nas chociaż słowem, a to bardzo nam jest potrzebne w pracy z drugim człowiekiem. 

Dyrektor Środowiskowego Domu Samopomocy Agnieszka Andrejuk: Panie 

Przewodniczący. Panie Starosto i Szanowni Państwo radni. Witam Państwa wszystkich 

bardzo serdecznie, Środowiskowy Dom Samopomocy w Hajnówce jest placówką dziennego 

pobytu dla 55 dorosłych osób. Nasi podopieczni to osoby z zaburzeniami psychicznymi, z 

niepełnosprawnością intelektualną, wykazujący przewlekle zaburzenia czynności 

psychicznych. Nasza placówka realizuje również rządowy program „Za życiem”, którym w 

2022 było objętych 7 osób, są to osoby z niepełnosprawnością sprzężoną. Wykonujemy 

zadania wynikające z rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej w sprawie 

środowiskowych domów. Organizowaliśmy X przegląd twórczości artystycznej 

środowiskowych domów samopomocy, braliśmy udział w warsztatach farbowania jajek w 

cebulniku, przygotowanie palm wielkanocnych, warsztaty rękodzielnicze z ceramiki, 

warsztaty robienia lizaków, warsztaty wytwarzania tradycyjnych lampionów, zapoznaliśmy 

się z działalnością lokalnych firm, takich jak firma opakowań, Okręgowa Spółdzielnia 

Mleczarska. Odbyły się liczne wycieczki rowerowe i piesze. Aktywnie angażowaliśmy się w 

życie społeczności lokalnej biorąc udział w świętach. Rozpoczęliśmy cykl nowych imprez 

odbywających się na terenie ŚDS „Plener malarski”, „Dzień głośnego czytania”, „Pokaz 

mody”. W ubiegłym roku z własnych środków udało nam się wyremontować pokój 

pielęgniarski, zostały wymienione w nim meble, dawne pomieszczenie pracowni haftu i 

szycia zaadaptowane na pracownię komputerową, a pracownię rękodzieła w pokój wyciszeń. 

Wyremontowaliśmy jadalnię, gdzie wymieniliśmy podłogę, sufit. Wymieniliśmy okna w 

kuchni. Na kolejne lata też mamy dużo planów i mam nadzieję, że je zrealizujemy, 

wykonanie dokumentacji projektowej dotyczącej sposobu użytkowania pomieszczeń oraz 

dostosowania całości budynku do obowiązujących przepisów ppoż, powiększenie szatni, 

ocieplenie ścian fundamentowych i ścian podpiwniczenia w budynku, remont łazienki na 

parterze i remont kuchni i zmywalni. 

Kierownik Warsztatu Terapii Zajęciowej Iwona Romańczuk: Szanowny Panie 

Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowna Rado, Warsztat jest placówką pobytu dziennego 

dla osób powyżej 18 r.ż., które mają umiarkowany lub znaczny stopień niepełnosprawności ze 

wskazaniem do terapii. W ubiegłym roku terapię prowadziliśmy dla 35 osób, jedna osoba 

opuściła WTZ ze względu na pogarszający się stan zdrowia, przyjęliśmy nową osobę, 1 osoba 

znajdowała się na liście oczekujących. Terapia prowadzona jest w 5-osobowych grupach w 7 

pracowniach. Nasi uczestnicy to przeważnie mieszkańcy Hajnówki, ale również dojeżdżają 

do nas z Białowieży, z Czeremchy, z Narwi, z Krzywca, są to osoby przeważnie ze znacznym 

stopniem niepełnosprawności, dominuje niepełnosprawność sprzężona oraz intelektualna. 

Zajęcia codzienne przeplatane są zajęciami rehabilitacyjnymi, raz w tygodniu biorą udział na 

siłowni oraz na basenie. Aktywnie uczestniczymy w życiu społecznym lokalnej społeczności, 

bierzemy udział w konkursach, przeglądach, występach, zawodach. Uczestnicy zdobywają 

różnego rodzaju nagrody. Takim naszym osiągnięciem i powodem do dumy jest zajęcie przez 

naszego uczestnika I miejsca w etapie wojewódzkiego konkursu plastycznego Sztuka Osób 

Niepełnosprawnych organizowanego przez PFRON. Nagroda uroczyście została wręczona w 

naszym Warsztacie przez dyrektora podlaskiego oddziału PFRON Panią Grażynę Bogdańską. 

W ubiegłym roku zorganizowaliśmy II Konkurs Poetycki dla osób z niepełnosprawnością, w 

którym udział wzięło 8 placówek z województwa podlaskiego oraz już po raz 9 

zorganizowano Rajd Nordic Walking osób z niepełnosprawnością po Puszczy Białowieskiej i 
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przyjechało do nas 11 placówek z Województwa Podlaskiego. W ubiegłym roku 

skorzystaliśmy z możliwości dofinansowania do szkolenia kadry, cała kadra została 

przeszkolona kompleksowo z aktywizacji zawodowej uczestników. Wynikiem tego było 

rozpoczęcie wizyt w naszych zakładach pracy i 2 osoby rozpoczęły praktyki zawodowe jako 

pomoc kuchenna. Będziemy dążyć do tego, aby nasi uczestnicy podejmowali praktyki, staże, 

a być może pracę. Zachęcam do śledzenia naszej strony internetowej i FB, bo tam 

relacjonujemy wszystkie wydarzenia z naszego życia, można nas śledzić na bieżąco. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Chciałbym wszystkim Paniom 

podziękować za pracę wkładaną w tą bardzo trudną prace z ludźmi potrzebującymi pomocy, 

żeby pracować w tym temacie trzeba mieć naprawdę ogromne serce. Z Państwa wypowiedzi 

wynika, że tego serca Wam nie brakuje i staracie się tego serca dać jak najwięcej swoim 

podopiecznym. Korzystając z okazji chciałem Panie prosić a także i przez telewizję 

podziękować wszystkim pracownikom, którzy pracują w pomocy społecznej, wszystkim 

którzy pracują codziennie, ale i w nocy na rzecz dobra ludzi, którzy tego dobra potrzebują. 

Dziękuję ślicznie. 

 Rada Powiatu przyjęła informację o realizacji zadań powiatowych wynikających z 

ustawy o pomocy społecznej, z uwzględnieniem działalności Domu Pomocy Społecznej w 

Białowieży, Domu Dziecka w Białowieży, Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Hajnówce, Warsztatu Terapii Zajęciowej w Hajnówce i Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie. 

Do punktu 9-go: 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 9 

porządku obrad, ocena zasobów pomocy społecznej na terenie powiatu. Informację 

przygotowała Pani Jolanta Prusinowska, dyrektor PCPR w Hajnówce, bardzo proszę o kilka 

słów.  

Dyrektor PCPR Jolanta Prusinowska: Ocena zasobów jest sporządzana zgodnie z 

ustawą o pomocy społecznej i określa ona nasze zasoby, wszystkie placówki, ale też 

pracowników i też wszystkie działania, które zmierzają do poprawy funkcjonowania naszych 

osób ze szczególnymi potrzebami. Oprócz placówek instytucjonalnych w ubiegłym roku 

powiat aplikował o środki w ramach realizacji programu Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej i już w bieżącym roku została podpisana umowa i realizowany jest ten 

projekt. Nawiązując jeszcze do pieczy zastępczej to tak bardzo mało powiedziałam o naszej 

placówce. Od 2021r. Dom Dziecka jest w strukturach PCPR i stanowi bardzo znaczący filar, a 

zwłaszcza w tym okresie, kiedy zwiększyła się liczba migrantów, kiedy bardzo często 

przechodzą osoby niepełnoletnie przez granicę i Straż Graniczna ma oparcie w naszej 

placówce, w naszych pracownikach, którzy opiekują się dziećmi uchodźców. Dom Dziecka 

promuje funkcjonowanie rodziny poprzez organizowanie konkursów na początek roku, 

konkurs wielkanocny, konkurs plastyczny i literacki, który promuje rodzinę. W ubiegłym 

roku promocja rodzinnej pieczy zastępczej miała miejsce dzięki możliwości wyjazdu naszego 

rodzinnego domu dziecka do Niemiec, opiekunowie i 6 dzieci, tam mieli kontakt nie tylko z 

władzami, zapoznali się z polityką rodzinną Niemiec, spotkaliśmy się z osobami, które 

prowadzą rodzinny dom dziecka i myślę, że jeżeli chodzi o działania to są bardzo podobne, 

jednak te środki, które posiada państwo niemieckie a my, bardzo, bardzo różnią się, ale 

miłość i oddanie jest takie same. 

 Ocena zasobów pomocy społecznej na terenie powiatu została przyjęta przez Radę 

Powiatu. 

 

Do punktu 10-go: 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 10 

porządku obrad, sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 

roku. Sprawozdanie przygotowała Pani naczelnik wydziału spraw społecznych Pani Nina 

Łukasik, bardzo proszę o kilka słów.  

Naczelnik wydziału spraw społecznych Nina Łukasik: Szanowny Panie 

Przewodniczący, Szanowny Panie Starosto, Wysoka Rado, program współpracy z 

organizacjami pozarządowymi był przyjęty przez Radę Powiatu Hajnowskiego na 2022r., 

myślę, że został wykonany. Wszystkie zadania, które zostały zaplanowane zostały wykonane. 

Współpracowaliśmy z organizacjami pozarządowymi finansowo, a mianowicie ogłosiliśmy 

konkursy ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych. Były to konkursy w 3 sferach: 

kultura i ochrona dziedzictwa kulturowego, kultura fizyczna i sport oraz ochrona zdrowia. 

Zarząd podpisał z organizacjami pozarządowymi 20 umów na kwotę 93 tys. zł. Prawie 

wszystkie zadania zostały wykonane, jedno nie zostało wykonane. Wszystkie zadania zostały 

rozliczone i zatwierdzone pod względem finansowym i merytorycznym. Zarząd Powiatu 

ogłosił tez konkurs na prowadzenie punktu nieodpłatnej pomocy prawnej i w 2022r. punkt 

nieodpłatnej pomocy prawnej prowadziło Stowarzyszenie Sursum Corda, to zadanie było 

realizowane z funduszy rządowych 64.200 zł. Stowarzyszenie prowadziło także edukację 

prawną skierowaną do mieszkańców powiatu hajnowskiego. Został przygotowany pakiet 

edukacyjny dla uczniów, dla nauczycieli skierowany do uczniów szkół podstawowych. 

Przygotowano tez poradnik – prawo cywilne dla seniorów oraz informacja na temat wyłudzeń 

telefonicznych i wszystkich nowych rzeczy, którymi ludzie próbują oszukiwać jeden drugiego 

i ta informacja była zamieszczona na stronie Hajnówka nasze miasto. Wspieraliśmy 

organizację pozarządowe w opracowaniu tych wniosków które składali w konkursach. 

Informowaliśmy na naszej stronie o konkursach organizowanych przez powiat i przez inne 

podmioty. 

 Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie z realizacji programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2022 roku. 

Do punktu 11-go: 

 11.1. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie na 2023r.  

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

 Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Zarząd Powiatu zgłasza autokorektę do 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2023r. Zwiększono dochody i wydatki o 

kwotę 5.555 zł z przeznaczeniem na realizację przedsięwzięcia pn „Naukolatek”. Budżet po 

dokonanych zmianach: dochody ogółem- 81.705.109,26 zł, w tym dochody bieżące – 

56.534.168,68 zł, i dochody majątkowe – 25.170.940,58 zł. Wydatki ogółem – 89.350.366,82 

zł, w tym wydatki bieżące – 56.490.975,68 zł i wydatki majątkowe – 32.859.391,14 zł. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Dziękuję, czy są pytania do 

Pana Starosty?  Nie widzę, mamy też pozytywną opinię Komisji Spraw Społecznych oraz 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. W związku z tym przystąpimy do 

przegłosowania uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok. Bardzo proszę o 

przygotowanie głosowania. Kto z Państwa jest za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w 

budżecie na 2023 rok proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku, kto się wstrzymał kto 

jest przeciw. 16 radnych głosowało „za” przyjęciem uchwały, nikt się nie wstrzymał, nikt nie 

jest przeciw. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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Rozkład głosów 

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXV/276/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 kwietnia 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie na 2023r. 

11.2. 

 Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 11.2 

uchwała w sprawie zmian do wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023 – 2034. Jest 

pozytywna opinia Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego. Ta uchwała jest konsekwencją uchwały pierwszej, więc myślę, że to nie 

trzeba uzasadniać, czy jakieś dodatkowe pytania są. Nie widzę związku z tym przystąpimy do 

głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie zmian do wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Hajnowskiego na lata 2023 2034 proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 

przycisku. Kto się wstrzymał, kto jest przeciw? Za głosowało 16 radnych, uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 
Rozkład głosów 

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

   

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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Uchwała Nr XXXV/277/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 kwietnia 2023 r. 

w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Hajnowskiego na lata 

2023-2034. 

11.3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 11.3 - 

uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej 

transplantacji wśród lokalnej społeczności. 
Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Jeżeli nie ma pytań to możemy 

przystąpić do głosowania Bardzo proszę o przygotowanie głosowania. Kto z Pań i Panów 

radnych jest za proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał, a kto 

jest przeciw. Piętnastu radnych głosowało za, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Dziękuję.  

 
Rozkład głosów 

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

Uchwała Nr XXXV/278/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 kwietnia 2023 r. 

w sprawie zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej 

społeczności. 

 

11.4. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 11.4 

uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego opracowania i 

wdrożenia strategii IIT Partnerstwa Południowo – Wschodniego Podlasia. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Program Partnerstwa, co to jest w ogóle? Jest 

to program ministerialny, który realizuje tak naprawdę doktryny unijne. My przystąpiliśmy do 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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tego programu, była zasada taka, że 3 partnerstwa z każdego województwa będą 

dofinansowane przez Ministerstwo do utworzenia strategii takich partnerstw. My 

rozpoczęliśmy procedurę jakby przygotowania samorządów gminnych do tego, aby 

uczestniczyły w takim programie. Z powiatu hajnowskiego wszystkie samorządy się zgłosiły 

natomiast bardzo szybko również z ościennych powiatów, z powiatu siemiatyckiego i 

bielskiego przystąpiły do tego programu, dodatkowego z powiatu białostockiego przystąpił 

Grudek i Michałowo. W dniu 28.04.2021r. wszystkie samorządy gminne z trzech powiatów 

plus samorządy powiatowe oraz te dwa samorządy z powiatu białostockiego przystąpiły do 

utworzenia zawarcia partnerstwa południowo – wschodniego Podlasia. Niestety po 

weryfikacji programów wysłanych do Ministerstwa 3 projekty zostały uwzględnione 

pozytywnie, nasz nie uzyskał dofinansowania, dlatego też Pan Marszałek z Zarządem 

Województwa Podlaskiego postanowił ze swoich środków taką strategię z naszego 

partnerstwa przygotować i tu oczywiście kieruję ogromne podziękowanie do Pana Marszałka, 

który znalazł środki, żeby to partnerstwo mogło zaistnieć. Jako powiat hajnowski 

prowadziliśmy prace związane z przygotowaniem tej strategii, tutaj Wydział Promocji spisał 

się naprawdę na 6, było masę spotkań na terenie powiatu hajnowskiego, bielskiego i 

siemiatyckiego, jak również w samym Urzędzie Marszałkowskim. I niestety nasza rola się 

kończy dlatego, że ustawa nie przewiduje, aby samorząd powiatowy mógł prowadzić dalej 

pracę związaną z przygotowaniem strategii dla partnerstwa. Na spotkaniu roboczym 

ustaliliśmy, że wiodącym partnerem będzie miasto Bielsk Podlaski. Aby dalej prowadzić 

wszystkie sprawy związane z przygotowaniem strategii i przygotowaniem wniosków do 

realizacji pewnych projektów takie porozumienie jest konieczne i bardzo proszę Wysoką 

Radę o przyjęcie tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Czy są dodatkowe pytania. Nie 

widzę w związku z tym przystąpimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały, proszę o 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto się wstrzymał, kto jest przeciw? Za 

zagłosowało 16 radnych. Uchwała została przyjęta.  
Rozkład głosów 

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

   

 

 

Uchwała Nr XXXV/279/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 kwietnia 2023 r. 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego opracowania i 

wdrożenia strategii IIT Partnerstwa Południowo – Wschodniego Podlasia 

11.5. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 11.5, 

uchwała w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym 

zawodowym oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Korzystając z tej chwili, gdzie mogę wyrazić 

podziękowania moim dyrektorom placówek, które prowadzą i PCPR i DPS w Białowieży i 

ŚDS, WTZ również chcę podziękować dla dyrektora PUP, który również przyczynia się do 

tego, że nasze jednostki mogą ze sobą współpracować, ale również realizować wspólne 

projekty. Pomoc społeczna jest niezwykle ważną dziedziną nie tylko w naszym powiecie, ale 

my jesteśmy zaszczyceni naprawdę tym, że posiadamy tak dużo ośrodków, które wspomagają 

osoby niepełnosprawne, osoby starsze, niedołężne i to co dzisiaj każdy z Państwa 

przedstawiał napawa nas ogromnym optymizmem i tutaj w imieniu Zarządu Powiatu chcę 

bardzo serdecznie wszystkim podziękować. Wracając do dwóch rodzinnych domów dziecka, 

które mamy na terenie powiatu hajnowskiego, w Hajnówce i w Czeremsze, ale już Pani 

dyrektor jakby wyprzedziła mnie z tymi informacjami o wyjeździe do Niemiec dzięki naszej 

współpracy z NordSee-Treene w Niemczech, miała możliwość też wyjazdu grupa 

dzieciaków, które są w rodzinnym domu dziecka. Chcę za pośrednictwem dzisiejszej TV 

podziękować tym, którzy prowadzą rodzinne domy dziecka, bo prowadzą naprawdę 

wzorowo, ich praca jest znakomita, trudna i tak, jak Pani dyrektor przekazała mamy tam 16 

podopiecznych. Jeszcze raz serdeczne podziękowania i bardzo proszę o przyjęcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Dziękuję bardzo, czy są jakieś 

pytania, nie widzę w związku z tym przystąpimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem 

projektu uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisków i kto się wstrzymał, kto 

jest przeciw. Za głosowało 16 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  
Rozkład głosów 

Za (16) Przeciw (0) Wtrzymał się (0) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Moroz Tamara 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 
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Uchwała Nr XXXV/280/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 kwietnia 2023 r. 

w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia rodzinom zastępczym zawodowym 

oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka 

11.6. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przechodzimy do punktu 11.6, 

uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w interesie publicznym w przedmiocie 

przystąpienia do Sojuszu Pokojowego i w sprawie potwierdzenia sprzeciwu na połączenie 

Polski i Ukrainy w jedno państwo. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Rybak: Panie 

Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni radni, Komisja na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 

postanowiła tę petycję pozostawić bez rozpatrzenia. W ustawie o petycjach jest zapisane w 

art. 4 co taka petycja powinna posiadać, żeby została uznana za godną rozpoznania. W art. 4 

ust. 2 pkt 2 petycja musi zawierać wskazanie miejsca zamieszkania albo siedziby podmiotu 

składającego petycję oraz adresu do korespondencji. W złożonej do nas petycji, poza tym, że 

my nie jesteśmy wskazani jako adresaci tej petycji, bo petycja w tytule ma wpisane jako 

petycja do tutejszej gminy, wskazany został w petycji tylko adres korespondencji i jest to 

skrytka pocztowa w urzędzie pocztowym. Nie zostało wskazane, gdzie osoba składająca 

petycję jest zamieszkała. W związku z powyższym, jeżeli petycja nie spełnia wymogów, o 

których mowa w art. 4 Komisja postanowiła, że ta petycja pozostanie bez rozpatrzenia. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Dziękuję bardzo, czy są pytania 

w sprawie petycji. Nie widzę, w związku z tym przystąpimy do głosowania i proszę o 

przygotowanie głosowania, kto jest za przyjęciem projektu uchwały i proszę o podniesienie 

ręki i naciśnięcie przycisku, kto się wstrzymał, kto jest przeciw. Za głosowało 15 radnych, 1 

radny wstrzymał się od głosu, uchwała została przyjęta.  
Rozkład głosów 

Za (15) Przeciw (0) Wtrzymał się (1) Brak udziału (0) 

Filimoniuk Piotr 

Gerasimiuk Jarosław 

Gryc Alla 

Gutowski Mateusz Damian 

Korcz Jan 

Kośko Krystyna 

Łabędzki Bogusław Szczepan  

Łukianiuk Mirosław 

Michalak Lech Jan 

Ostapczuk Roman 

Petruk Krzysztof  

Rybak Piotr 

Rygorowicz Olga 

Saczko Eugeniusz 

Skiepko Andrzej 

 

 Moroz Tamara 

 

 

 

Uchwała Nr XXXV/281/2023 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 kwietnia 2023 r. 
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w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w interesie publicznym w przedmiocie 

przystąpienia do Sojuszu Pokojowego i w sprawie potwierdzenia sprzeciwu na 

połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo. 

 

Do punktu 12-go: 

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Panowie Przewodniczący, Panie Starosto, 

Wysoka Rado, wyjątkowo tylko jeden wniosek, ale wniosek, który przychodzi na myśl 

obserwując promocję naszych szkół średnich i organizowane w regionie targi edukacyjne. 

Nasze szkoły wyjątkowo, powiatowe, średnie szkoły mają problem, żeby wziąć udział czy w 

targach, czy w promocji szkół, wynika to z tego, że nie mamy środków transportu i w 

związku z tym składam wniosek, żebyśmy zaplanowali odpowiedni zakup busa, który byłby 

dedykowany bezpośrednio naszym placówkom oświatowym, których uczniowie i nauczyciele 

mogliby sobie z tą promocją lepiej radzić. Na promocji przedstawiono dosyć ciekawą ofertę, 

to się w ostatnim czasie na korzyść zmienia, ale szkoda by było, żeby z tego powodu, że 

mamy takie zwyczajne problemy transportowe z tą oferta nie trafili szerzej. To taki wniosek 

do wykorzystania może ze środków z funduszy zewnętrznych. 

Radny Jan Korcz: Panie Starosto, ja chciałem zapytać o sytuację, która jest związana 

z naprawą dróg powiatowych, które zostały zniszczone na granicy Polska – Białoruś. 

Swojego czasu na którejś z sesji była informacja, że mieliśmy dostać dotację na naprawę tych 

dróg i z tego co ja obserwuję na terenie swojego okręgu wyborczego to jeszcze to wygląda 

źle. Jakie są perspektywy, długo jeszcze musimy czekać? 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Dobrze, że jest dyrektor ZDP, na pewno 

uzupełni moją informację. Odnośnie zniszczenia dróg przygranicznych, ja przyznam Państwu, 

że w grudniu 2021r.było spotkanie Pana Premiera Mateusza Morawieckiego w Krynkach, 

gdzie o tym już rozmawialiśmy wtedy i wtedy było zapewnienie o naprawie tych dróg 

przygranicznych po wybudowaniu zapory, jak również po zakończeniu wszystkich prac 

związanych z instalacją najróżniejszych urządzeń. I te prace dobiegają końca i jestem 

przekonany, że wkrótce, już nie chcę mówić w którym miesiącu taka decyzja będzie 

przekazana przez rząd odnośnie środków, jak również o terminie realizacji poszczególnych 

remontów, bo tak, jak powiedział Pan Jan Korcz tych zniszczeń jest bardzo dużo. Zresztą nie 

muszę Państwa przekonywać, do naszego powiatu w zasadzie z każdej strony ten transport 

miał miejsce. Jestem przekonany, że wszystko będzie zrobione tak, jak należy. Odnośnie 

wniosku Pana Bogusława Łabędzkiego zakup samochodu to również utrzymanie kierowcy, 

czasami może lepiej wynająć na ten czas i zapromować   może jeszcze bardziej, chociaż może 

promocja szkół uważam, że od dwóch lat jest naprawdę dobra, a może też bardzo dobra. W tej 

chwili przygotowujemy dodatkowe wydanie Wieści Podlaskich, gdzie do każdego ucznia 

szkoły podstawowej i do rodziców dotrą takie szczególnie przygotowane informacje 

pozytywne o każdej szkole, aby zachęcić do nauki w naszych szkołach. Ale oczywiście gdy 

znajdziemy pieniądze zewnętrzne z przyjemnością zakupimy taki samochód, bo może być 

wykorzystany również do innych celów chociażby i w ZDP. I myślę, że fajnie tak 

przeszedłem do przekazania głosu dla Pana Mikołaja Janowskiego. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Mikołaj Janowski: Panie Przewodniczący, 

Panie i Pani Starosto, szanowni Państwo radni, szanowni dyrektorzy, naczelnicy, także 

mieszkańcy powiatu hajnowskiego, ze spokojem czekamy na ogłoszenie naboru wniosków w 

sprawie dróg zniszczonych przy budowie zapory, a także i po części zniszczonych i teraz 

przez Pana Premiera, to, co Pan premier obiecał w Krynkach, wiemy o tym, mamy 

nieoficjalne informacje, ale nie wypada mówić o tych informacjach kiedy Pan premier nie 

ogłosił naboru. Pan radny Korcz ma rację w sprawie tych zniszczonych dróg. Szczególnie są 

drogi zniszczone na wschodzie naszego powiatu, Kleszczele – Policzna też jest bardzo mocno 
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zniszczona, staramy się ze swojej strony na bieżąco naprawiać, a także naprawiać po zimie. 

Trochę mieliśmy perturbacji z przetargiem na emulsję, ale myślę, że wszystkie ubytki w 

drogach zostaną uzupełnione i do 6 maja nie będzie już ubytków na drogach, nie mówię o 

remoncie. Bardzo dużo się działo na naszych drogach powiatowych, także na wojewódzkich i 

gminnych dzięki Polskiemu Ładowi, dzięki wsparciu dróg samorządowych u Wojewody. 

Jutro ogłaszamy przetarg na przebudowę drogi w Czyżach – III i IV etap. Także bym prosił, 

prawdopodobnie będziemy prosić Państwa o sesję nadzwyczajną w sprawie dotacji udzielonej 

przez Urząd Marszałkowski w wysokości 1.150.000 zł na remont dróg powiatowych, do 

ujęcia w budżecie, tylko z chwilą podpisania umowy. Starosta złożył wnioski do Lasów 

Państwowych, może coś tam też wyniknie. Także są złożone dwa wnioski na remont dróg w 

naszym powiecie u Wojewody. Także dzisiaj ponownie poprawiliśmy wniosek, bo złożyliśmy 

na remont, ale prawdopodobnie Urząd Wojewódzki poprosił nas o zmianę wniosku na 

przebudowę chodnika w miejscowości Czeremcha ulica Długa. Także oczekujemy na środki i 

na Polski Ład i mam nadzieję, że będą te duże wnioski ogłoszone i ZDP i Zarząd Powiatu i 

Wy jako radni jesteśmy przygotowani do przerobienia każdej sumy środków, które zostaną 

przyznane na drogi, a liczymy na bardzo, bardzo dużo. Mamy kosztorysy, ale z chwilą 

ogłoszenia wniosków te kosztorysy zostaną poprawione, jak trzeba to będziemy pracować 

nocami. Chciałoby się, żeby zrobić tego jak najwięcej. Ja chciałem podziękować dla Zarządu, 

dla Starostwa, dla Pana Starosty, dla Pani Wicestarosty, dla Was radnych, ale także dla 

wójtów gmin, burmistrzów i radnych gminnych za wsparcie, bo to wspólne są działania przy 

budowie drogi. Ostatnio podejmowaliście na sesji Rady Powiatu przekazanie drogi 

powiatowej ze strony Rudki do Dubicz i z Dubicz do Wojnówki dla gminy Dubicze 

Cerkiewne. Chcę poinformować, że mój pracownik, który jest społecznym inspektorem 

nadzoru przy budowie tej drogi jutro lub we wtorek zostanie I etap remontu odebrany. Pewną 

rzecz muszę powiedzieć, była taka uwaga mieszkańca gminy Dubicze Cerkiewne, dlaczego 

tak niedokładnie to zostało zrobione, że czasami są zafalowania. Otóż szanowni Państwo to 

jest remont, ja dla tego Pana przedstawiłem w ten sposób , że mamy projekt na przebudowę 

drogi Wólka Terechowska – Opaka – Wojnówka, który kosztuje 10 km prawie 17 mln zł i 

mamy zrobiony remont tej drogi może nie tak, jak przy przebudowie, ale jest naprawdę 

wspaniale, myślę, że to autostrada, natomiast przebudowa kilometra w Wólce Terechowskiej 

kosztuje 1.700.000 zł, kilometr w Czyżach 4.500.000 zł, a remont drogi poprzez nakładkę 

kosztuje 360-400 tys. zł i można się tym Cieszyc do 40 lat. To, co zostało zrobione na I etapie 

przy budowie drogi Nowosady – Zabłudów, kiedy objazd był naszą drogą wzdłuż Kotówki – 

Trywieży – Chrabostówki, to szanowni Państwo zobaczcie ta nakładka 4 cm, która była 

bardzo krytykowana wytrzymała 1,5 roku natężenia drogi wojewódzkiej i jest dzisiaj 

wspaniałą drogą. Czasami mniejszymi kosztami możemy wyremontować dużo więcej niż 

wchodzić w duże inwestycje. Na drogach wojewódzkich też się dużo dzieje, mamy 

przygotowany teren na przebudowę drogi Bielsk Podlaski – Hajnówka i chcę jasno i twardo 

powiedzieć ścieżki nie miało być i nie będzie, może kiedyś ścieżka zostanie dobudowana. 

Mieliśmy do wyboru drogę z Siemiatycz do Adamowa albo budować drogę z Bielska do 

Hajnówki bez ścieżki rowerowej. Temat ścieżki rowerowej obecnie jest zamknięty. Dzisiaj 

mówimy o ścieżce rowerowej do Białowieży i tutaj Marszałek i Zarząd Województwa są 

przygotowani i jest wola budowy ścieżki rowerowej. Ostatnio rozmawiałem z Marszałkiem w 

zakresie poszerzenia robót, Marszałek odpowiedział tak, Mikołaj to zrobimy wraz z budową 

ścieżki. Także jest wola remontów także kolejowych, tutaj nie będę mówił o szczegółach, bo 

niepotrzebna o tym mówić. I trwa koncepcja znalezienia środków w tematyce budowy drogi 

Zwodzieckie – Juszkowy Gród, Tarnopol – Siemianówka. Jedna z trzech koncepcji 

przebudowy tej drogi jest w 100% realna, ale walczymy, żeby zrobić całość koncepcji lub 

koncepcję pośrednią. Koszt przebudowy tej drogi wynosi 360-380 mln zł. Jest remontowany 
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odcinek ulicy Bielskiej, będzie zakończony nakładką, chodnikiem, ścieżką rowerową. Jest 

robiony projekt na kanalizację deszczową od ulicy Górnej do wiaduktu kolejowego pod 

dalszy remont. I zobaczymy jak środki obiecane przez Premiera na drogi gminne, powiatowe i 

wojewódzkie będą podzielone odnośnie zapory granicznej i może w tym zakresie da się coś 

zrobić w remoncie dróg wojewódzkich na naszym powiecie i chodzi tu o drogę z Bielska do 

Narwi i inne odcinki dróg w naszym powiecie. Ja chciałem dla Wojewody, dla Premiera i dla 

Marszałka i rady wojewódzkiej i dla Was podziękować za wasze wsparcie, bo żeby nie Wasza 

inicjatywa i Wasze decyzje to ZDP tylko by łatał dziury, a tak przynajmniej 

wyremontowaliśmy i przebudowaliśmy 50 km dróg asfaltowych. Mam nadzieję, że w tym 

roku zwiększymy. 

Radny Bogusław Szczepan Łabędzki: Chciałbym się trochę włączyć do tego co 

mówił przed chwilą radny Janowski. Wiemy, że mamy do czynienia z taką sytuacją nagłych 

wydarzeń granicznych, nagłych wydatków i faktycznie mamy do czynienia z tym, że czasami 

łatwo jest coś zniszczyć, czy inaczej zniszczenie w nagłych przypadkach przychodzi bardzo 

szybko, natomiast odbudowa musi trochę potrwać. Faktycznie za ten czas oczekiwania na 

naprawy konieczne należy mieszkańców przeprosić, ale także zapewnić, że ta poprawa stanu 

dróg nastąpi. Radny Mikołaj Janowski zaprezentował nam te plany takie drogowe, które są 

przed nami. W niedzielę byłem na spotkaniu z Premierem Sasinem, tam byli przedstawiciele 

samorządów innych, to powiedzmy, że może liczbowo jakoś tam specjalnie w tej czołówce 

czy na pozycji lidera w województwie podlaskim jeszcze nie jesteśmy, ale myślę, że wszystko 

jest na dobrej drodze. Natomiast Mikołaj też dziękował tutaj wielu osobom, może to trochę 

niepolitycznie, ale Mikołajowi też należą się podziękowania za to, że stara się o te nasze drogi 

nie tylko powiatowe, ale także gminne, miejskie, nie tylko w sejmiku, ale także w innych 

źródłach finansowania. Zazdroszczą nam, że Mikołaj potrafi z PiS tak współpracować na 

forum sejmiku, że potem to się przekłada na konkretne już dla nas tutaj korzyści drogowe. 

Mikołaj dziękuję w związku z tym, że masz odwagę z nami współpracować w sejmiku. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Mikołaj Janowski: Szanowni Państwo, 

Panie radny, zawsze wspierałem, wspieram i będę wspierał wszystkie rozsądne decyzje, które 

dotyczą mieszkańców naszej gminy, sołectwa, powiatu, województwa i kraju. I to tyle. A 

powiem, że się odnalazłem jako dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich, Powiatowych i cieszę 

się ze swojej pracy. Może tutaj nawiązując, Panie radny Michalak mogę powiedzieć? Z 

zawodu jako rolnik zacząłem remontować drogi i rolnikowi, myślę, że się udaje, nieskromnie 

powiem, te drogi remontować. Ja serdecznie dziękuję dla Państwa i jeżeli chodzi o politykę to 

jestem Prezesem Zarządu Powiatowego PSL i z szefem struktur powiatowych PiS współpraca 

się układa. I chociaż politycznie mogę mieć do PiS o inne rzeczy pretensje, ale to było dawno. 

Dzisiaj z Heńkiem Łukaszewiczem żeśmy się spotkali, dobrą kawę wypiliśmy. I tutaj 

dziękuję dla Państwa radnych nie tylko z PiS, ale dla wszystkich radnych. 

Radny Lech Jan Michalak: Powiem Panu Janowskiemu, że tak myślałem, ale na 

sesji Pan Starosta wtedy też mi zwrócił uwagę, że ja też nie miałem budowlanego, drogowego 

wykształcenia, a sobie jakoś radziłem, także Pan Starosta był zadowolony z mojej pracy, bo 

podlegałem bezpośrednio pod Pana Starostę, także wie Pan w praktyce się wszystko 

sprawdza. 

Radny Mateusz Gutowski: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, szanowni radni, ja 

miałem się nie wypowiadać, ale został tu poruszony temat ścieżki rowerowej Białowieża – 

Hajnówka i chciałbym dodać, jak Państwo wiedzą został powołany przez Marszałka Zespół 

do oceny tych przebiegów ścieżki, które wynikły w konsultacjach. Tam się znajdują 

przedstawiciele świata naukowego, jak i gmina Hajnówka i gmina Białowieża, Lasy 

Państwowe, Białowieski Park Narodowy i Zespół od stycznia pracował i uważam, że 

pracował wybitnie szybko, ponieważ jutro mamy już ostatnie spotkanie, gdzie będziemy 
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uchwalać raport, który wypracowaliśmy. Treści raportu, póki nie podpiszemy wszyscy nie 

zdradzę, ale najpóźniej po weekendzie majowym zostanie przekazany do Zarządu 

Województwa, który musi go przyjąć i myślę, że te prace ruszą, bo będzie się do czego 

odnieść. Pierwszym kryterium, które braliśmy pod uwagę jest bezpieczeństwo ludzi, którzy 

mają się tą ścieżką poruszać. Raport po uchwaleniu będzie upubliczniony. W mojej ocenie nie 

wygląda to źle i potwierdzam, że wola Urzędu Marszałkowskiego do budowy tej ścieżki jest. 

Radny Roman Ostapczuk: Panie Przewodniczący, Panie Starosto, ja myślę, że nie 

tylko ja, ale całe nasze społeczeństwo w zdecydowanej większości mamy nadzieję, że 

podpiszecie jak najbliższy przebieg, może nie tak, że podpiszecie, tylko jedną z tras, która jest 

i była przez nas radnych tutaj popierana, jak najbliżej trasy, zresztą podjęliśmy taką uchwałę. 

Bezpieczeństwo priorytetem, tylko bezpieczeństwo, jeżeli oddalone ścieżką rowerową od 

trasy, która znajduje się przy drodze Białowieża – Hajnówka, to nie jest żadnym 

bezpieczeństwem, bo rowerzyści dalej będą uczęszczać trasą główną, bo nikt nie będzie 

zjeżdżał po puszczy, żeby przedostać się z Hajnówki do Białowieży, czyli nie oddalenie a 

przybliżenie do drogi wojewódzkiej Hajnówka – Białowieża. Zresztą Pan Mikołaj również to 

podkreślał, że każdy inny przebieg to tak naprawdę tylko oddalenie możliwości wybudowania 

tej drogi. Więc apeluję do Komisji o zastanowienie się nad tym dokładnie i zaakceptowanie 

tego co my jako Zarząd i mieszkańcy już dawno postulujemy, wzdłuż drogi jak najbliżej i 

zamknięcie tematu. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Dołączę się do słów moich przedmówców, 

najważniejsze jest to, żeby wyprowadzić ruch rowerowy z drogi wojewódzkiej, a 

wyprowadzić możemy wtedy, gdy ta ścieżka rowerowa będzie jak najbliżej tej drogi 

wojewódzkiej. Tutaj nie ma żadnej innej alternatywy. Odnosząc się do wypowiedzi Pana 

Mikołaja i Pana Bogdana i Pana Leszka, tylko ciężka praca wszystkich nas i tylko wspaniała 

współpraca może doprowadzić do sukcesów i realizacji tego co planujemy. Nie zawsze 

musicie się zgadzać z pomysłami starosty czy Zarządu, zawsze możemy dojść do konkluzji, 

zawsze możemy wytyczyć takie ścieżki porozumienia, a później realizacji poszczególnych 

projektów, że to wszystko może być w wielkiej zgodzie. I żeby tak też dzisiaj pocukrzyć 

również dla Pana Mikołaja zawsze to robię, natomiast myślę, że będzie sesja ta czerwcowa, 

gdzie będzie przyjmowany raport o stanie powiatu za 2022r., myślę, że wszystkim moim 

kierownikom, dyrektorom podziękuję, natomiast zawsze podkreślam, że współpraca z 

radnymi, z pracownikami jest najważniejsza, aby zrealizować te projekty które mieliśmy w 

zamyśle. 

Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Saczko: Przypominam, że zbliża się 

termin składania oświadczeń majatkowych. 

 

Do punktu 13-go: 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 

obrady XXXV sesji Rady Powiatu. 

  

 

                   Protokołowała                   Przewodniczył 

                   Przewodniczący Rady Powiatu 

                  Violetta Miniuk    

          Eugeniusz Saczko  
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